
INDEFINITE ARTICLE 

a/an 
(neurčitý člen) 

 

Neurčitý člen používáme před podstatným jménem, mluvíme-li o něm poprvé. 

Podstatné jméno musí být v jednotném čísle. 

a dog (pes)             an apple (jablko) 

 

Jestliže stojí před podstatným jménem jméno přídavné, posune se člen  

před přídavné jméno. 

a black dog (černý pes)           an orange apple (oranžové jablko) 

 

Jestliže je před podstatným jménem číslovka nebo zájmeno přivlastňovací,  

člen se nesmí použít. 

one dog (jeden pes)    my apple (moje jablko)             

one black dog (jeden černý pes) my orange apple (moje oranžové jablko) 

 

Použijeme AN, jestliže podstatné nebo přídavné jméno začíná ve výslovnosti  

na samohlásku (a, e, i, o, u, æ). 

an orange (pomeranč)   an owl (sova)    an hour (hodina) 

an old dog (starý pes)   an orange octopus (oranžová chobotnice) 

 

Použijeme A, jestliže podstatné nebo přídavné jméno začíná ve výslovnosti  

na souhlásku. 

 

a cat (kočka)    a roll (rohlík)    a year (rok) 

a white cat (bílá kočka)  a sweet roll (sladký rohlík) 

 

pozor: 

an orange (pomeranč)   a red orange (červený pomeranč) 

a house (dům)    an old house (starý dům) 

 

 

Neurčitý člen nemůže stát před abstraktním či nepočitatelným podstatným 

jménem (love, snow, money). U těch lze člen nahradit přídavným jménem 

SOME (some cars, some snow, some money), nebo lze člen vynechat  

úplně – použít nulový člen. 


